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Protokoll från årsmöte 27 april 2022. 
 
Plats: O`Learys, Gränbystaden, Uppsala, Mellan klockan 09.30 – 12.10 

Ordförande Agneta Darberg hälsar ombud och övriga välkomna till årsmötet. Särskilt 
välkomnas Distriktets ordförande Bo Andersson, Karin Näslund Westman KPR (kommunala 
pensionärsrådet) och Anita Berger RPR (regionala pensionärsrådet).  

Bo Andersson: 
Bo Andersson inledde mötet med att presentera sig. Han är ordförande i distriktet sedan 
november 2019, är ordförande för PRO Folkhögskola, är invald i ABF:s förbundsstyrelse och 
adjungerad i PRO Riks styrelse. Bo gav en återblick hur distriktet jobbat sedan Covid 
inträffade. Han återgav hur världsbilden ser ut med kriget i Ukraina, hur 
medlemsutvecklingen ser ut. Det är en nedåtgående trend vad gäller medlemmar och PRO 
har tappat 30 000 medlemmar vilket gör ca 6 miljoner i intäkter. Tappet kan bland annat 
bero på att medlemmen sagt att verksamheten i föreningen inte motsvarar vad de tänkt sig. 
Bo tog upp att det saknas förtroendevalda i styrelsen i Björklinge och Bo menade att där har 
Samorganisationen ett stort ansvar. Ett ombud hade synpunkter på att det kanske beror på 
att digitaliseringen går för fort och därför är det svårt att få förtroendevalda. En utredning 
vad gäller de geografiska gränserna har inletts men har legat på is ett tag. Ändrar man 
gränserna och föreningar går ihop/förändras i medlemsantal så finns det inte lokaler stora 
nog för föreningarnas aktiviteter. Bo informerade om att det är kongress 17 – 19 juni. PRO 
har 3 stora mål: Man ska kunna leva på sin pension, äldreomsorgen och tandhälsan. På 
kongressen kommer bland annat diskuteras: Handlingsprogrammet, stadgarna, 
organisationsutredningen och 134 motioner. Ulf Kristersson och Ardalan Shekarabi är 
inbjudna till kongressen. I Riks styrelse kommer hälften av ledamöterna att bytas ut. PRO 
Uppsala Län har 11 röster på kongressen.  PRO Uppsala Län ingår i ett nätverk med 7 olika 
distrikt som kallas PRO Mellansverige Samverkan: Distriktet i Västmanland, Örebro län, 
Dalarna, Södermanland, Gävleborg, Värmland och Uppsala län. 

Karin Näslund-Westman: 
Karin Näslund Westman presenterade sig. Hon är ordförande i UPS (Uppsala 
pensionärsföreningars samarbetsråd). UPS har tappat föreningar från 58 till 54 
medlemsföreningar, ca 20 000 medlemmar. Karin informerade om sitt arbete i UPS och KPR 
(Kommunala pensionärsrådet). Man jobbar med att få till utökade lokaler på Storgatan 11. 
UPS deltar bl.a. i diskussionerna om Fyrishovs framtid. I äldreomsorgen har 40 nya 
sjuksköterskeplatser tillkommit. Kompetensen på biståndshandläggare är i dag 
undersköterska mot tidigare högskoleutbildning. Det ska anställas 10 ”Äldreambassadörer” 
inom Äldrevänlig kommun. Vård och omsorgsfrågor i kommunens särskilda boenden 
bevakas av SÄV, (Samråd Äldres Vård) och vid brister förs det vidare till Äldrenämnden. 
Hittills har man haft träffar med verksamhetscheferna på boendena men nu vill man även ut 
i hemtjänsten och se hur den fungerar.  Det finns 40 SÄV-ombud i dag men det 80 behövs.  
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Anita Berger: 
Anita Berger presenterade sig. Anita informerade om att RPR (regionala 
pensionärsrådet)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
består av 5 politiker och 9 från pensionärsorganisationerna (varav 4 är PRO). Ordförande är 
Malin Sjöberg Högrell (Liberalerna) och vice ordförande är Vivianne Macdisi 
(Socialdemokraterna). Regler för Region Uppsalas pensionärsråd fastställdes av 
regionstyrelsen 3 mars 2020. RPR sammanträder 4 gånger per år och inför varje möte har 
man samråd om dagordningen. RPR antar för varje år en verksamhetsplan som följs upp. 
Protokoll och handlingar finns på regionuppsala.se under respektive mötesdatum.  
 
Anita uppgav att man på dagordningen den 9 december 2021 tog upp: 

- Hörselmottagningar, fastighetsinvesteringar, allmäntjänstgöring och bastjänstgöring 
för läkare, avloppsrensning av mediciner/läkemedelsrester. 

På dagordningen den 8 februari 2022 tog man upp: 

- Region Uppsalas budget, äldremottagningar, nuläge Covid 19, uppskjuten vård 
(vårdskulder, tittar även på primärvården, kan inte betas av i år, hur många avstår 
p.g.a. långa väntetider), VP (verksamhetsplan) 2022 och uppföljning av VP 2021, 
upphandling av telefonitjänster (många är inte digitala – äldrelinjer för att komma 
rakt in). 

Äldremottagningar: Samarbetet med kommunerna är en utmaning då alla kommuner jobbar 
olika. Ett förslag är att ha workshops ute i kommunerna med företrädare från kommun, 
region och pensionärsorganisationer. 

Uppskjuten vård: Ärendet från IVO (Inspektionen för vård och omsorg) vad gäller vite om 
vårdplatser är inhiberat. Akademiska sjukhuset behöver dock fler vårdplatser vilket man 
jobbar för att lösa. Man ser över hur man kan bygga om akutmottagningen för att få 
separata flöden. Befolkningen i Region Uppsala blir allt äldre och behöver sjukvård. En fråga 
från deltagarna: Hur påverkar flyktingströmmen vårdskulden? Anita tar med sig frågan.  

Upphandling av telefonitjänster: 
Upphandlingen gäller den centrala växeln som kopplar vidare till de olika verksamheterna, 
som i sin tur har knappval. Det är ofta svårt för äldre att hantera knappval. Det är också bra 
ifall telefonisterna har utbildning i att hantera äldre som ringer och inte vet var de ska vända 
sig gällande sin vård. 

PÅ dagordningen den 3 maj 2022 ska följande diskuteras: 

- Effektiv och nära vård, vårdcentrum Tierp, vad görs för att förebygga att nästan var 
femte äldre återinskrivs i sluten vård inom 30 dagar efter utskrivning, urologen- 
prostatacancer, uppskjuten vård i primärvården, Region Uppsalas miljöprogram och 
kulturprogram, Resultatet från brukarundersökning inom äldreområdet. 

Effektiv och nära vård:  
Ett utvecklingsarbete inom Region Uppsala i samverkan med länets kommuner pågår. En 
arbetsgrupp med tjänstemän och fem från pensionärsorganisationerna följer arbetet  
(Tomas Lagervall och Anita Berger från PRO ingår).   
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Sammanfattning om RPR 
Bra föredragningar med bra underlag, som efter mötena publiceras på Regionens hemsida, 
bra att politiker från Regionstyrelsen ingår, bra tillfälle till frågor och synpunkter. Alltid tid för 
”aktuella frågor och laget runt”. Hur kan vi i PRO bli bättre? Gärna inspel från PRO-föreningar 
och Samorganisationer om frågor att ta upp.  

Här hittar man protokoll och handlingar från RPR: 
- Googla på regionuppsala.se. 
- Sök opengov.com. 
- Scrolla ner till Region Uppsalas utskott, beredningar och råd. 
 - Scrolla ner till Pensionärsrådet. 
- Se mötesdatum, handlingar och protokoll. 

Därefter tog ordförande Agneta Darberg vid och öppnade årsmötet. 
 
§ 1 Mötets öppnande 
 Ordförande Agneta Darberg öppnade mötet. 
 
§ 2 Upprop av röstberättigade och fastställande av röstlängd 

Agneta frågade mötet om närvarolistan som upptar namn på röstberättigade ombud 
kan gälla som röstlängd. Mötet beslutade enligt förslaget. Bilaga till originalprotokollet. 
Närvarande 27 ombud, 8 st. från styrelsen och 2 gäster. Totalt 37 personer. 

 
§ 3 Beslut om mötet är stadgeenliga utlysande 
 Beslutades att mötet är stadgeenligt utlyst. 
 
§ 4 Fastställande av dagordning 

Beslutades att fastställa föreslagen dagordning. 
 
§ 5 Val av mötespresidium 

a) Till ordförande föreslogs Bo Andersson. Mötet beslutade enligt förslaget. 
b) Till sekreterare föreslogs Ingegerd Wåhlin. Mötet beslutade enligt förslaget. 
c) Till två protokolljusterare, tillika rösträknare föreslogs Ing-Mari Eriksson,  

PRO Kungsängen och Lena Ericsson, PRO Svartbäcken. Mötet beslutade enligt 
förslaget. 

 
§ 6 Verksamhetsberättelse för 2021 

Godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 7 Ekonomisk redovisning för 2021 
 Kassör Birgitta Erixon föredrog redovisningen och den godkändes och lades till  
 handlingarna. 
 
§ 8 Revisionsberättelse för 2021 
 Revisor Gunilla Larsson läste upp revisionsberättelsen och den lades till handlingarna. 

 
§ 9 Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen för 2021 

Beslut: Årsmötet beviljade styrelsen ansvarsfrihet för 2021. 
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§ 10 Skrivelse från PRO Svartbäcken 
 Beslut: Årsmötet beslutade att bifalla skrivelsen och att den ska skickas vidare till UPS  
           för handläggning och åtgärd. 
 
§ 11 Styrelseinformation 

a) Bio med lunch den 24 maj. Film: Tisdagsklubben. 
b) PUB-kväll 15 juni. 
c) Finns intresse för att åka på SPA till Pernu och vara borta i 7 dagar? 
d) Friluftsdag 22 september i Fjällnora. Ett samarbete med PRO Eriksberg,  

PRO Fålhagen, PRO Svartbäcken och PRO Södra Hagunda. 
e) Ordförande Bo Andersson: Meddelar att Distriktet planerar en resa för nya 

medlemmar till hösten 2022, preliminärt 13 – 14 oktober. 
 
§ 12 Val av styrelse och övriga förtroendevalda 
 Kassör 2 år. 
 Beslut: Birgitta Erixon, PRO Grafiska, omval 2 år. 
 
 Sekreterare, fyllnadsval 1 år.  
 Beslut: Styrelsen gavs i uppdrag att jobba med att ta fram  
 en sekreterare. 
 
 3 Ledamöter för 2 år.  
 Beslut: Håkan Ekström, PRO Svartbäcken, omval 2 år. 
 Olle Fredriksson, PRO Eriksberg, omval 2 år. 
 Nina Fredlund, PRO Posten, nyval 2 år. 
 
 Ersättare för 1 år:  
 Beslut: Tommy Darberg, PRO Bälinge, omval 1 år. 
 Vivi Kihlström, PRO Södra Hagunda, omval 1 år. 
 
 Revisorer:  
 Beslut: Monica Tjernström, PRO Södra Hagunda, fyllnadsval 1 år. 
 Gunilla Larsson, PRO Bälinge, omval 2 år. 
 
 Revisorsersättare 1 år: 
 Beslut: Kaija Nyström, PRO Svartbäcken, omval 1 år 
 
§ 13 Avtackning 
 Ordförande Agneta Darberg framförde PRO Uppsala Samorganisations tack till  
 avgående revisor Ove Brundin (inte närvarande) och till avgående styrelseledamoten  
 Ingegerd Wåhlin. I stället för blommor avsätter PRO Uppsala Samorganisation en  
 summa pengar till PRO:s systerorganisation Tyrbota i Ukraina. 
 Gul ros: Bo Andersson avtackades för sitt ledande av mötet, Ingegerd Wåhlin för 
 arbetet som sekreterare, kassör Birgitta Erixon för att hon ställt upp som sekreterare  
 under 2021, Karin Näslund Westman och Anita Berger för deras insatser som  
 förläsare och Ing-Marie Eriksson och Lena Eriksson för att de ställde upp som  
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 protokolljusterare och tillika rösträknare.  
  
§ 14 Avslutning 
 Samorganisationens ordförande Agneta Darberg avslutade mötet med att tacka alla  
 deltagare för visat intresse sam mötesordförande Bo Andersson för ett gott genomfört 
 årsmöte som i sin tur tackade för förtroendet. 
 

Vid protokollet: 
 
 
Ingegerd Wåhlin 
 
 
Justeras: 
 
 
Bo Andersson  
 
 
Ing-Mari Eriksson  Lena Ericsson  
 
 
 


